
Rada Miejska w Swarzędzu
Komisja Spraw Społecznych, Oświaty, Kultury i Sportu

BRM.KSSOKiS.0012.3.1.2022

Protokół nr 1/2022

Obrady rozpoczęto 17 lutego 2022 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 16:15 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 9 członków.

Obecni:

1. Elżbieta Cholewicka
2. Wojciech Kmieciak
3. Wanda Konys
4. Dawid Książkiewicz
5. Barbara Kucharska
6. Tomasz Lewandowski
7. Mateusz Matuszak
8. Joanna Wojtysiak-Tierling
9. Agnieszka Zawada - Chmiel

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
Posiedzenie w formie zdalnej otworzył Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, Oświaty, 

Kultury i Sportu, Mateusz Matuszak. Na wstępie powitał radnych, gości oraz pracowników Urzędu. Na 
podstawie załączonej do protokołu listy obecności (załącznik nr 1) stwierdził, że Komisja Spraw 
Społecznych, Oświaty, Kultury i Sportu jest władna do podejmowania prawomocnych wniosków, 9 
członków obecnych.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, Oświaty, Kultury i Sportu przedstawił porządek obrad, 
który stanowi załącznik nr 2.

2. Kalendarz imprez kulturalno-sportowych.
Przewodniczący M. Matuszak poinformował, że punkt ten zostanie omówiony łącznie z planami pracy 
jednostek w pkt. 3. 

3. Omówienie planów pracy Ośrodka Kultury, Swarzędzkiego Centrum Sportu i Rekreacji oraz 
Biblioteki Publicznej na 2022 rok.
Temat omówili w kolejności: Dyrektor Ośrodka Kultury, Filip Przepióra; Dyrektor Swarzędzkiego 
Centrum Sportu i Rekreacji, Mariola Józwiak, Dyrektor Biblioteki Publicznej w Swarzędzu, Renata 
Czarnecka-Pyła.

4. Mieszkania komunalne, chronione i socjalne w Gminie – polityka mieszkaniowa, wykonanie i 
plany, listy oczekujących, stan budynków.
Temat przedstawił Prezes STBS w Swarzędzu Piotr Kijek. 

Prezentacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.
Radny D. Książkiewicz zadał pytanie odnośnie liczby mieszkań chronionych, również w kontekście 
konieczności ewentualnego przyjęcia imigrantów wojennych z Ukrainy. 

Radny w. Kmieciak podziękował za remont podwórza w kamienicy przy rynku, zapytał o terminy 
wymiany pieców w mieszkaniach komunalnych oraz lokale przy ul. Wrzesińskiej 2 jakie są plany w 
odniesieniu do tej nieruchomości. 
Odpowiedzi udzielił P. Kijek, który poinformował, że wymiana pieców zależy od możliwości 
finansowych przeznaczonych na ten cel. Również remonty kamienic uzależnione są od wysokości 
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środków, którymi będzie dysponować STBS. Prezes dodał, że remonty wielu kamienic zależą również od 
możliwości technicznych danego lokalu. 
Radny W. Kmieciak zapytał o konkretne dane finansowe dotyczące wymiany pieców w lokalach 
komunalnych. 
Prezes P. Kijek odpowiedział, że koszt wymiany w jednym mieszkaniu to około 28 tys. zł 

Radna B. Kucharska zapytała ile osób oczekuje na mieszkania chronione. 
Dyrektor OPS A. Maciejowicz odpowiedziała, że 5 osób oczekuje, natomiast mieszkania są przyznawane 
na pół roku i w tym czasie organizowane są zajęcia terapeutyczne i podejmowana jest decyzja czy okres 
ten jest przedłużany. 

Radna W. Konys zapytała czy po zakończeniu programu Jessica, w 2023 roku gmina będzie mogła 
ubiegać się o nowe pożyczki rewitalizacyjne. 

Prezes P. Kijek odpowiedział, że jest już przygotowany III etap i wyłonione budynki do zgłoszenia. 
Pożyczka ta jest pożyczka odnawialną, więc jest to uzależnione od zgromadzenia środków na projekt ze 
środków spłacanych. Z-ca Burmistrza T. Zwoliński dopowiedział, że na ten moment nie wiadomo czy 
rząd uruchomi ten program w roku 2023. 

5. Omówienie materiałów sesyjnych.

a) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania wyróżnienia honorowego „Zasłużony dla Miasta i 
Gminy Swarzędz” - Leszek Staniewski.
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Biura Rady, Hanna Mełeń. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania wyróżnienia honorowego 
„Zasłużony dla Miasta i Gminy Swarzędz” - Leszek Staniewski. 
Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

b) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania wyróżnienia honorowego „Zasłużony dla Miasta i 
Gminy Swarzędz” - Wojciech Wietrzyński.
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Biura Rady, Hanna Mełeń. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania wyróżnienia honorowego 
„Zasłużony dla Miasta i Gminy Swarzędz” - Wojciech Wietrzyński. 
Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

c) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania wyróżnienia honorowego „Zasłużony dla Miasta i 
Gminy Swarzędz” - Swarzędzki Klub Sportowy Unia.
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Biura Rady, Hanna Mełeń. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania wyróżnienia honorowego 
„Zasłużony dla Miasta i Gminy Swarzędz” - Swarzędzki Klub Sportowy Unia. 
Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

d) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Swarzędz na 
rok 2022.
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy, Karolina Dziekan. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i 
Gminy Swarzędz na rok 2022. 
Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

e) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 
Swarzędz na lata 2022 – 2043.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Skarbnika Gminy, Szymon Pieniowski. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta i Gminy Swarzędz na lata 2022 – 2043. 
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Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

f) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Swarzędzu Nr 
XVII/222/2019 z dnia 17.12.2019 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu 
zmienionej uchwałą Nr XXX/343/2020 z dnia 24.11.2020 r. oraz uchwałą Nr XLV/491/2021 z dnia 
30.11.2021 r.
Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Inwestycji, Bartłomiej Majchrzak. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w 
Swarzędzu Nr XVII/222/2019 z dnia 17.12.2019 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Poznańskiemu zmienionej uchwałą Nr XXX/343/2020 z dnia 24.11.2020 r. oraz uchwałą Nr 
XLV/491/2021 z dnia 30.11.2021 r. 
Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

g) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w Żłobku 
Miejskim „Maciuś” w Swarzędzu, maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie oraz warunków 
częściowego zwolnienia od ponoszenia opłat.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Burmistrza, Tomasz Zwoliński. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt 
dziecka w Żłobku Miejskim „Maciuś” w Swarzędzu, maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie oraz 
warunków częściowego zwolnienia od ponoszenia opłat. 
Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

h) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci oraz określenia granic obwodów 
publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Swarzędz od dnia 1 września 2022r.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Burmistrza, Tomasz Zwoliński. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci oraz określenia 
granic obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Swarzędz od dnia 1 
września 2022r. 
Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

i) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII/182/2016 Rady Miejskiej w 
Swarzędzu z dnia 26 stycznia 2016 r. w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej Miasta i 
Gminy Swarzędz”.
Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Pozyskiwania Funduszy, Paweł Radzewicz. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII/182/2016 
Rady Miejskiej w Swarzędzu z dnia 26 stycznia 2016 r. w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki 
Niskoemisyjnej Miasta i Gminy Swarzędz”. 
Wyniki głosowania ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

j) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu korzystania z obiektu rekreacyjnego 
„Park Edukacji Ekologicznej” w Rabowicach.
Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Nadzoru Włascicielskiego i Transportu, Mariusz 
Szrajbrowski. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu korzystania z 
obiektu rekreacyjnego „Park Edukacji Ekologicznej” w Rabowicach. 
Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

k) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody.
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska, Katarzyna Lewandowska. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody. 
Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

l) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy użyczenia z 
dotychczasowym biorącym w użyczenie nieruchomości wchodzących w skład zasobu Gminy Swarzędz.
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Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Anna Domasiewicz. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 
umowy użyczenia z dotychczasowym biorącym w użyczenie nieruchomości wchodzących w skład 
zasobu Gminy Swarzędz. 
Wyniki głosowania ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0

m) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Swarzędz 
prawa użytkowania wieczystego oraz prawa własności nieruchomości położonych w Swarzędzu.
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Anna Domasiewicz. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz 
Gminy Swarzędz prawa użytkowania wieczystego oraz prawa własności nieruchomości położonych w 
Swarzędzu. 
Wyniki głosowania ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

n) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 
Łowęcin – ul. Śliwkowa.
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Anna Domasiewicz. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w 
miejscowości Łowęcin – ul. Śliwkowa. 
Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

o) Propozycja wprowadzenia do porządku obrad: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia 
drogi do kategorii dróg gminnych.
Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Inwestycji, Bartłomiej Majchrzak.
Głosowano w sprawie: Propozycja wprowadzenia do porządku obrad: Rozpatrzenie projektu uchwały w 
sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 
Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

p) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta i Gminy 
Swarzędz.
Projekt uchwały przedstawiła Z-ca Kierownika Biura Rady Miejskiej, Magdalena Kałek. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza 
Miasta i Gminy Swarzędz. 
Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

6. Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji za rok 2021.
Przewodniczący M. Matuszak przedstawił treść sprawozdania z pracy Komisji za rok 2021. 
Głosowano w sprawie: Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji za rok 2021. 
Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Przyjęte sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

7. Sprawy bieżące.
Radny D. Książkiewicz  prosi o interwencję odnośnie zalanej ulicy Żonkilowej i Żniwnej, gdyż po 
przeprowadzonych pracach chodnik, który był dotychczas ułożony na podsypce piaskowej natomiast 
obecnie ułożony jest na podsypce żwirowo-piaskowej. 

Z-ca Burmistrza G. Taterka powiedział, że jest to miejsce odtworzenia po wodociągu i wykonane prace 
zostaną zweryfikowane. 

Radny D. Książkiewicz zapytał o obiekty wskazane przez gminę do działań wojennych i przyjęcia 
uchodźców z Ukrainy na wypadek wybuchu wojny. 
Burmistrz M.Szkudlarek odpowiedział, że gmina jest w kontakcie z władzami centralnymi, natomiast 
dane te nie są danymi, których nie może ujawniać.
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Radny W. Kmieciak zgłosił, że na stronie Swarzędza jest utrudniony dostęp do systemu e-urząd i prosi o 
sprawdzenie systemu, 
Następnie radny poinformował, że Związek Miast Polskich wystosował apel o zawetowanie ustawy 
sejmowej dot. edukacji i proponuje podjęcie takiego apelu przez radnych gminy Swarzędz.

Burmistrz M. Szkudlarek powiedział, że gmina Swarzędz jest członkiem Związku Miast Polskich, który 
taki apel wystosował.   

8. Zakończenie.
Na tym posiedzenie zakończono.

 

Przewodniczący
Komisji Spraw Społecznych, Oświaty, Kultury i Sportu

 

Mateusz Matuszak

Przygotował(a): Biuro Rady 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
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